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رویداد

 تکذیب نامه محرمانهماجرای »سیب زمینی های سرطان زا« چه بود؟
دانشگاه آزاد درباره ولایتی  

روز شــنبه خبرگزاری فارس گزارش داد که اخیرا 
شایعه عجیبی درباره رئیس هیأت امنای دانشگاه آزاد 
اسلامی منتشر شده اســت.  در این گزارش آمده بود: 
»نامه ای جعلی از ســوی رئیس حراست دانشگاه آزاد 
اسلامی مبنی بر اعتیاد علی اکبر ولایتی منتشر شده 
 است. رسانه های ضدانقلاب هم روی این موضوع مانور 
داده و مدعی شــدند دلیل رفتن فرهاد رهبر از ریاست 
این دانشگاه این  موضوع است.« در رابطه با این خبر، روز 
گذشته ابوالفضل شمس، مشاور رئیس دانشگاه و رئیس 
مرکز حراست دانشگاه آزاد  اســلامی در گفت وگویی 
اعلام کرد یک قدم تا شناسایی و دستگیری باند جعل و 
تخریب دانشگاه آزاد اسلامی و مسئولان آن مانده  است. 
به گزارش جماران، شــمس از پیگیری قانونی توسط 
اداره کل حقوقی دانشــگاه خبر داده است. همچنین 
نکاتی درباره این نامه مطرح  است که مشخص می کند 
جعلی اســت. اول آن که نامه محرمانه است، اما شماره 
دبیرخانه عادی است. عرف دیگر در نامه های اداری  که 
پاراف می شود، درج تاریخ است که در این نامه جعلی 
دیده نمی شود. نکته بعدی نیز در طبقه بندی نامه های 
اداری، چنین  موضوعی باید دارای درجه بالاتری باشد 

مانند خیلی محرمانه.

 
تسخیر لانه جاسوسی در یک نگاه

منبع:  اعتمادآنلاین

گزارش تصویری
 مدرسه فرهنگ برخلاف ابلاغ وزیر آموزش و پرورش

اجازه پخش مسابقه فوتبال در مدرسه را نداد

شنبه، روز تلخِ بی فوتبال
فینال جام باشگاه های فوتبال آسیا بین پرســپولیس ایران و کاشیمای ژاپن، از آن 
دست مسابقه های پرجنجال بود که برای نخستین بار در مدارس هم به نمایش درآمد. 
دانش آموزان چند روز پیش از شروع مسابقه کمپینی به راه انداختند تا روز شنبه مدارس 
تعطیل شود و آنها بتوانند ساعت نه و نیم صبح با خیال آسوده مسابقه را تماشا کنند. حتی 
پای این درخواست به صفحه شخصی وزیر آموزش  و پرورش در فضای مجازی رسید 
و آن جا پر شــد از درخواست بچه ها برای تعطیلی. در نهایت سیدمحمد بطحائی، وزیر 
آموزش و پرورش در نامه ای به مدارس کشور به مدیران دستور داد تا شرایط پخش این 
بازی را برای دانش آموزان فراهم کنند و شاپور محمدزاده، مدیر کل دفتر وزارتی آموزش  
و پرورش با صدور بخشنامه ای اعلام کرد: »با توجه به عدم تعطیلی، واحدهای آموزشی 
نسبت به پخش مستقیم این مسابقه براساس ظرفیت و امکانات آموزش و پرورش در 
کلیه مدارس و تمام مقاطع )دخترانه و پسرانه( مطابق ضوابط و مقررات برنامه ریزی و 

اقدام نمایند.« 
آن طور که تصاویر و خبرها نشان می داد، بســیاری از مدارس دخترانه و پسرانه این 
مســابقه را پخش کردند و پخش زنده آن در برخی مدارس، دانش آموزان را ســاعاتی 
میهمان شادی کرد و حال و هوای مدارس را تغییر داد و پس از آن بسیاری از کارشناسان 
آموزشی و جامعه شناسان هم به تأثیر مثبت اتفاقاتی از این دست پرداختند؛ اتفاقاتی که 
نیاز است تکرار شود. بعد از آن هم بطحائی با انتشار پیامی از مدیران مدارس برای انجام 
این کار تشکر کرد و نوشت: »از زحمت همکاران عزیزم که با پخش مسابقه فوتبال امروز 
در فراهم آوردن فضای پرنشاط برای دانش آموزان تلاش کردند، صمیمانه سپاسگزارم. 
دست بوس همکار عزیزی هستم که در محروم ترین منطقه کشور با استفاده از موبایل 

شخصی تلاش کرد دانش آموزانش از فرصت تماشای بازی محروم نشوند.« 
سرنوشت درسی شما از تماشای فوتبال مهمتر است

در کنار مدارس بســیاری که تلاش کردند بچه ها بازی فوتبــال را در کنار یکدیگر 
تماشا کنند، مدرسه فرهنگ با انتشار متنی در کانال تلگرامش اعلام کرد که روز شنبه 
هیچ گونه برنامه ای جهت تماشای فوتبال نیست: »قابل توجه دانش آموزان عزیز: به اطلاع 
می رسانیم به دلیل اینکه در آستانه امتحانات میان ترم قرار داریم و اساتید محترم درصدد 
جمع آوری دروس و ارایه سوالات می باشند، روز شنبه کلاس های تمام پایه ها دایر بوده و 
چنانچه دانش آموزی به بهانه مسابقات فوتبال یا هر بهانه ای غیبت غیر موجه داشته باشد 
نمره درس روز شنبه صفر اعمال می گردد. در ضمن ورود موبایل یا تبلت در دبیرستان 
ممنوع است و شدیدا برخورد خواهد شد. لذا روز شنبه هیچ گونه برنامه ای جهت تماشای 
فوتبال نیست و همه عزیزان ســر کلاس درس حضور می یابند و خروج هر دانش آموز 
با برخورد جدی و قانونی مواجه خواهد شــد. سرنوشت درسی شما از تماشای فوتبال 
برای ما مهمتر است. با تشکر، محمدرضا حاجی هاشمی.« این اتفاق در حالی افتاد که 
اجازه تماشای فوتبال در مدارس توسط وزیر صادر و به تمامی مدارس ابلاغ شده بود، اما 
در مدرسه فرهنگ نه تنها به این ابلاغ بی توجهی شد، بلکه دانش آموزان با صحبت های 
قهری چون »برخورد جدی و قانونی« و »به بهانه مسابقات فوتبال یا هر بهانه ای غیبت 
غیر موجه داشته باشد نمره درس روز شنبه صفر اعمال می گردد« مواجه شدند و حداقل 

بچه های این مدرسه شادی ای در روز شنبه تجربه نکردند.

ذره بین

دیــروز روز موعود ترامپ بــود، همــان روزی که برای 
رسيدنش ذوق داشــت و حتی برایش پوستر هم منتشر 
کرده بود؛ یعنی زمان  اجرای مرحلــه دوم تحریم ها. از آن 
طرف دیروز اروپایی ها هم جزیيات بســته حمایتی شان از 
ایران را منتشر کردند و نشانه ها  حکایت از در کنترل بودن 
همه چيز می کرد، اما رسيدن خبر مخالفت شورای نگهبان با 
مهمترین لایحه از لوایح چهارگانه  FATF  خيلی ها را نگران 
کرد. البته با توجه به اظهار نظرهایی که پيش از این اعضای 
شورای نگهبان درباره   CFT    داشتند، به نظر نمی  رسيد که 
به این سادگی ها با آن موافقت کنند، اما حجم ایراداتی که به 
آن وارد کردند و از طرفی زمان اعلام رسمی مخالفتشان با 
این  لایحه یعنی دقيقا مقارن با اعمال تحریم ها، چيزی نبود 
که همه انتظارش را داشته باشند. این نحوه برخورد شورای 
نگهبان وقتی  بيشتر عجيب می شود که بدانيم مهلت اعلام 
نظر شورای نگهبان درباره این لایحه چهار روز پيش تمام 
شده بود و شورا باید برای  تمدید مهلت 1۰روزه اقدام می کرد، 
اما ایــن اتفاق نيفتاد. حالا اگرچه شــاخص های اقتصادی 
چندان تکان نخورده اند و به نظر می رســد  که تمهيدات از 
پيش اندیشيده شــده، عمل کرده و پيش بينی های دولت 
درباره این که آمریکا هرچه در توان داشته قبلا اعمال کرده، 
 درست از آب درآمده اســت، اما باز هم انتقادهایی به نحوه 
عملکرد شورای نگهبان درباره این موضوع وجود دارد. مثلا 
جلال ميرزایی،  عضو فراکســيون اميد و کميسيون انرژی 
به »شهروند« می گوید: »شورای نگهبان به وظيفه قانونی 
خودش عمل کرده و از اختياراتش  برای مصوبات ارسالی از 
سوی مجلس اســتفاده کرده، اما به نظر نمی رسد که زمان 

مناسبی برای این کار انتخاب شده باشد.« 
او ادامه می دهد: »با توجه به مواضع پيشين اعضای شورا 
این آمادگی برای مخالفت آنها در نماینده های مجلس بود. 
بسياری از  سياســتمداران چه داخلی و چه خارجی وقتی 

تصميمی می گيرند صبر می کنند تا آن را در موقع مناسب 
اعلام کنند، این طور به نظر  می رسد که شورای نگهبان برای 
اعلام موضع 13 آبان را مناســب دیده، اما ما فکر می کنيم 
اعلام نظر در مورد این مصوبه در  چنين زمانی به نفع ما نبود 
و به نظر من محاســباتی که در این زمينه شده، ایراد دارد و 

ممکن است شرایط ما را بدتر کند.« 
او واکنش بازار به آغاز دور دوم تحریم ها را مثبت می داند 
و می گوید: »در شــرایطی که به نظر می رسد اوضاع تحت 
کنترل  است، این کار دوستان اگرچه غيرقانونی نيست، اما 
یک جورهایی گل به خودی محسوب می شود. ممکن است 
بگویند پيام قاطعی به  دشمن دادیم، اما پيام دادن هم باید با 

سياست ورزی و عاقبت اندیشی همراه باشد.« 
یکی دیگر از موضوعاتی که نحوه برخورد شورای نگهبان 
با   CFT  را عجيب تر می کند، عزمی اســت که ســه قوه 
همين چند وقت  پيش برای تصویب آن و عضویت ایران در 
کنوانسيون مقابله با تأمين مالی تروریسم و پولشویی نشان 
دادند و این طور به نظر می  رسيد که حاکميت کشور مایل 
به این کار است. ميرزایی در این مورد می گوید:  »سران سه 
قوه نظرشان این بود که  CFT  تصویب  شود. این که خلاف 
نظر سه قوه و حتی کارشناسان شورای نگهبان این طور عمل 
می شود، جای تعجب دارد. به هرحال برداشت  دوستان در 
شورای نگهبان قابل احترام است و ما باید به سمت تعامل 
برویم تا اوضاع پيچيده تر از این نشود. در شرایط فعلی باید 
 آرامش را حفظ کنيم و امور را طبق قانون پی بگيریم. حالا 
مصوبه   CFT  به صحن برمی گردد و اگر دوباره رأی بياورد 
به مجمع  فرستاده می شود. البته به دليل مواضعی که برخی 
اعضای کليدی مجمع درباره این مصوبه داشته اند، خيلی به 
سرنوشت آن خوشبين  نيستم و احتمالا باید منتظر باشيم 
کنار آمدن با این موضوع و پيدا کردن یک راه حل مناسب 

هم بر دوش دولت بيفتد.« 

الان چه وقت مخالفت بود؟
 کارشناسان می گویند زمان اعلام موضع شورای نگهبان

درباره   CFT  همه چيز را پيچيده تر می کند  

  در حاشیه راهپیمایی 13 آبان. )مهر(

  معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای اصفهان اعلام کــرد در حال حاضر تنها 
8 درصد ذخیره سد زاینده رود آب دارد. )عصر ایران(

  تصویری جالب از یک پراید تاکسی کروک شده در عراق! )مشرق(

  نرخ نجومی پوشاک در بعضی پاساژهای سوپرلاکچری شمال شهر عجیب است. قیمت این 
پیراهن زنانه حدود 5 میلیون و 400 هزار تومان تعیین شده است! )مشرق(
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رئيس قوه قضائيه گفــت: »آمریکایی ها، عزت و قدرت ما را نشــانه گرفته اند و با اصل انقلاب و 
مردم غيور ایران مخالف هستند.« او با اشــاره به ادعای آمریکا مبنی بر اینکه جمهوری اسلامی 
۴۰ســالگی انقلاب را نخواهد دید، از این موضوع به عنوان خوابی که هيچگاه تعبير نخواهد شد، 
یاد کرد و گفت: »آمریکایی ها گفته اند که جمهوری اســلامی ۴۰سالگی انقلاب را نخواهد دید؛ 
ولی این خواب هيچگاه تعبير نخواهد شد و این ملت، استوارتر، سرافرازتر و قدرتمندتر به مسير 

خودش ادامه می دهد.«

آیت الله صادق آملی لاریجانی:  

 آمریکایی ها
عزت و قدرت ما را 

نشانه گرفته اند
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اشيای بزرگ یا سنگين و همچنين 
و  چينی  ظروف  شيشه ای ،  ظروف 
ظروف  و  شکستنی  اشيای  سایر 
حاوی مواد خوراکی و شيميایی  را 
در قفسه های پایين کابينت و کمد 

قرار دهيد.

چند روز پیش گزارشــی در یکی از شــبکه های 
صداوسیما )زاگرس، ویژه استان کرمانشاه( پخش شد 
که جنجال زیادی به راه  انداخت و بازتاب زیادی هم 
در شبکه های اجتماعی به همراه داشت. این گزارش 
که با عنوان »مهاجران سیب زمینی های  سرطان زا 
تولید می کنند« بارها دست به دست شد، به بالا بودن 
نیترات موجود در سیب زمینی و پیازها  پرداخته بود. 
مجری این  برنامه در طول گزارش صحبت از خطرات 
استفاده از کودهای شیمیایی می کرد و درنهایت یکی 
از سیب زمینی  و پیازها را به  آزمایشگاه داد. بعد از انجام 
آزمایش ها هم در گزارش نشان داده شد که نیترات 
سیب زمینی ها حتی تا حدود ســه برابر استاندارد 

جهانی  است و قطعا باعث ایجاد سرطان می شود.  
جدا از نگران کننده بودن این گزارش برای بسیاری 
از مردم منطقه و حتی مردمی که کیلومترها دورتر 
از مکان مــورد بحــث زندگی  می کردند، مســأله 
دیگری که این گزارش روی آن تأکید داشــت، این 
بود که کشــاورزان مهاجر دســت به کشت چنین 
ســیب زمینی هایی  می زنند که همین موضوع هم 

واکنش های زیادی داشــت. تعداد زیادی از کاربران 
شبکه های اجتماعی از این رویکرد صداوسیما انتقاد 
کردند و آن را مهاجرستیزانه خواندند و عده ای هم بر 
موجی که این گزارش راه انداخته بود، سوار شدند و 

علیه مهاجران داخلی و  خارجی جوسازی کردند.  
بلافاصله بعد از انتشار این گزارش، مسئولان جهاد 
کشاورزی استان کرمانشاه محتویات آن را تکذیب 
کردند و یکی دو روز بعد هــم  با دعوت از خبرنگاران 
استان، عوامل را سر مزارع سیب زمینی و پیاز بردند 
تا به صورت تصادفی آزمایشی انجام دهند و همانجا 
 اعلام کنند که نیترات موجــود در این محصولات 
بالا نیســت. این آزمایش ها درنهایت در چند زمین 
مختلف به صورت تصادفی  انجام شــد تا مشخص 
شود محتویات گزارش تهیه شــده مبنی بر کشت 
سیب زمینی ها و پیازهای ســرطان زا اشتباه است. 
اما گزارش  دوم از صداوسیما پخش نشد و نتوانست 
به اندازه گــزارش اصلی جلب توجه کند. بخش های 
مدیریتی و نظارتی صداوسیما هم تا  این لحظه درباره 

این اشتباه سکوت کرده اند. 


